
1-3/2008. szám

J e g y z ő k ö n y v

Készült: Kunbaja Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 2008. március 4-
én (kedd) 15 órai kezdettel megtartott üléséről.

Az ülés helye: Községháza díszterme.

Jelen vannak  :   Halász  István  polgármester,  Baricz  László,  Barnáné  dr.
Jámbor Dominika, Franzné Lakner Éva, Halblönder József,
Kern  István,  Kovács  Mihály,  Szabóné  Hebők  Anikó,
Szurokné Gauder Ágota, Zámbó András képviselők (10 fő).

Állandó meghívottak részéről: Szép Katalin jegyző

Egyéb  meghívottak  részéről  jelen  van: Makrai  Zoltán  –  Raiffeisen  Bank
képviselője,  Ollmann  József  a  Német  Kisebbségi
Önkormányzat  elnöke,  Havasi  Sándorné  tagintézmény
vezető,  Mogyorósiné  Pálosi  Tímea  tagintézmény  vezető,
Kovácsné László Laura köztisztviselő

N a p i r e n d   e l ő t t :

Halász István polgármester: Köszönti a Képviselő-testület ülésén megjelenteket.
Megállapítja  az  ülés  határozatképességét,  mivel  10 fő  képviselő  közül  10 fő
képviselő jelen van.
Bejelenti,  hogy a  mai  ülés jegyzőkönyvvezetője  Dudás  Tiborné ig.  főelőadó.
Jegyzőkönyv hitelesítőnek javasolja Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselőt,
amely javaslattal a Képviselő-testület egyhangúlag egyetért.
Javaslatot  tett  az  ülés  napirendjére.  Javasolja,  hogy  a  meghívón  szereplő
napirendet  tárgyalja  a  Képviselő-testület.  A  bejelentéseknél  javasolja
megtárgyalni  a  közösségi  közlekedés  fejlesztése,  az  orvosi  ellátás  javítása,
valamint a szociális étkeztetést ellátó gépjármű beszerzése tárgyú pályázatokat,
a  2008.  évi  nyersanyagnormáról  és  az  étkezési  térítési  díjakról  szóló
előterjesztést.



Ezt  követően  a  Képviselő-testület  10  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

10/2008.(III.4.) öh.  H a t á r o z a t
Képviselő-testületi ülés napirendjének elfogadása.

A  Kunbaja  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  2008.  március  4-i
ülésének a napirendjét az alábbiak szerint fogadja el:

1./  Tájékoztatás  a  lejárt  határidejű  képviselő-testületi  határozatok
végrehajtásáról, az előző testületi ülésen elhangzott bejelentések nyomán tett
intézkedésekről, és az átruházott hatáskörben hozott döntésekről.

      Előadó: Halász István polgármester

2./ Tájékoztató az önkormányzatok kötvénykibocsátásáról.
     Előadó: Makrai Zoltán – Raiffeisen Bank Fiókigazgató

3./ Éves összefoglaló ellenőrzési jelentés elfogadása.
     Előadó: Szép Katalin jegyző

4./ Az önkormányzat 2008. évi költségvetésének elfogadása.
     Előadó: Halász István polgármester

5./ Bejelentések.    
     a./ Kunbaja község közösségi közlekedés fejlesztése pályázat benyújtása.
     b./ Szociális étkeztetést ellátó gépjármű beszerzése.
     c./ Kunbaja község orvosi ellátásának javítása pályázat benyújtása.
     d./ Előterjesztés a 2008. évi nyersanyagnormáról és az étkezési térítési   
          díjakról.

6./ Egyebek.

E l s ő   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

1./  Tájékoztatás  a  lejárt  határidejű  képviselő-testületi  határozatok
végrehajtásáról,  az  előző  testületi  ülésen  elhangzott  bejelentések
nyomán  tett  intézkedésekről,  és  az  átruházott  hatáskörben  hozott
döntésekről.

      Előadó: Halász István polgármester
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     (Írásos előterjesztés mellékelve!)

Miután  a  napirenddel  kapcsolatban  hozzászólás  nem  hangzott  el,  a
Képviselőtestület 10 „igen” szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az
alábbi határozatot hozta:

11/2008.(III.4.) öh.  H a t á r o z a t
Tájékoztatás a lejárt határidejű képviselő-testületi 
határozatok végrehajtásáról, az előző testületi ülésen 
elhangzott bejelentések nyomán tett intézkedésekről, 
és az átruházott hatáskörben hozott döntésekről.

A  Kunbaja  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  lejárt  határidejű
képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról szóló beszámolót a polgármester
előterjesztésének megfelelően elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős: képviselő-testület

M á s o d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

2./ Tájékoztató az önkormányzatok kötvénykibocsátásáról.
      Előadó: Makrai Zoltán – Raiffeisen Bank Fiókigazgató

Makrai Zoltán – Raiffeisen Bank Fiókigazgató: Köszöntötte a Képviselő-testület
tagjait.  Örömmel  tesz  eleget  a  felkérésnek,  hogy  a  testületet  tájékoztassa  a
kötvénykibocsátásról.  Tájékoztatta  a  Képviselő-testület  tagjait  a  kötvény és  a
hitel közötti különbségekről. 
A kötvény értékpapír, amelynek a fejében kamatot várnak az önkormányzattól.
20 év a futamideje, 2-3 éves türelmi idővel. Most a svájci frank alapú kötvény a
kedvező, de át lehet váltani devizára is. A hitellel szembeni előnye, hogy nem
kell hitelcélt igazolni. Termelő beruházások, pályázatok önereje lehet. Általában
több kötvényt bocsát ki az önkormányzat, mint amire szükség van. Jelenleg a
kötvény kamata 3,5 – 4 %. 100 millió Ft-ra vetítve ez 3,5 – 4 millió Ft.

Halász  István  polgármester: Plusz  bevételt  szeretne  az  önkormányzatnak.  A
környező települések ezt már meglépték. 100 millió Ft-ban gondolkodnak, ami
3-4  millió  Ft-ot  jelentene  az  önkormányzatnak.  Kéri  a  kérdéseket  a
kötvénykibocsátással kapcsolatban.
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Baricz László képviselő: Milyen garanciákat kérnek?

Makrai  Zoltán  –  Raiffeisen  Bank  Fiókigazgató: Bizonyos  esetben  kérnek
garanciát, bizonyos esetben nem. Jelen esetben nem ismeri a számadatokat, nem
tud nyilatkozni a garanciákról. 3-4 év a türelmi idő, utána kell a tőkét fizetni, a
kamatot addig nem.

Halász  István  polgármester: Az  idei  év  még  húzós,  fejleszteni  nem  tudnak.
Vannak terveik, de inkább jövőre lesznek fejlesztések.
1-2  évig  nem  forgatnák,  utána  használnák  fel  a  kamatot  pályázatokhoz.
Elsősorban a kötvény hozadéka érdekelné.

Kovács  Mihály  képviselő: Szimpatikus  ami  eddig  elhangzott,  de  konkrét
számokat szeretne hallani.

Makrai Zoltán – Raiffeisen Bank Fiókigazgató: Az önkormányzatok általában
annak az összegnek a dupláját veszik fel, mint amire szükségük lenne.

Baricz  László  képviselő: Működés  finanszírozására  nem  használhatók  a
kötvények.
 
Franzné Lakner Éva képviselő: Nem igazán érti az elhangzottakat. A bank fogja
megvásárolni a kötvényt?

Makrai Zoltán – Raiffeisen Bank Fiókigazgató:  Az önkormányzat bocsátja ki az
értékpapírt, a bank pedig megvásárolja.
A hitellel  szembeni  hátránya,  hogy van egy egyszeri  magasabb díja,  kb.  4-5
millió Ft.

Halász István polgármester: Egyelőre a hozadék érdekelné.

Baricz László:képviselő: Mennyi az átfutási idő?

Makrai  Zoltán  –  Raiffeisen  Bank  Fiókigazgató: Bevizsgálják  az
önkormányzatot, ezt követően 1-1,5 hónap az átfutási idő.

Szurokné  Gauder  Ágota  alpolgármester: Utána  kellene  nézni,  hogy  milyen
pályázatba tudnák beépíteni.

Baricz  László  képviselő: Úgy tűnik,  hogy a  lehetőségeik  végesek,  fejlesztési
elképzeléseik pedig vannak, pl. energiaracionalizálási program.
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Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Ha  a  Képviselő-testület  dönt  a
kötvénykibocsátásról, milyen szempontok alapján történik a vizsgálat?

Makrai  Zoltán  –  Raiffeisen  Bank  Fiókigazgató: A  saját  bevételek,  az
önkormányzat  pénzügyi  helyzete  dönti  el,  hogy hogyan tudják  minősíteni  az
önkormányzatot.

Halász István polgármester: Ilyen kis községben, mint Kunbaja a saját bevétel
elég kevés.

Makrai  Zoltán  –  Raiffeisen  Bank  Fiókigazgató: Kiküldtek  egy  anyagot  az
önkormányzatnak, hogy a banknak milyen adatokra van szüksége. Az előző évi
beszámolóra is szükség van.

Halász  István polgármester: Sok szakemberrel  beszélt,  mindenki  azt  mondta,
hogy ezt a lehetőséget ki kell használni. Nincs vesztenivalójuk akkor sem, ha
nem nyúlnak hozzá.

Halblönder József képviselő: Jónak tűnik a kötvénykibocsátás.

Zámbó András képviselő: Egyetért, jónak tartja a kötvénykibocsátást.

Kern István képviselő: Szintén jó ötletnek tartja a kötvénykibocsátást. 

Franzné Lakner Éva képviselő: Új neki ami elhangzott, de jónak tűnik.

Szabóné Hebők Anikó képviselő: El kell gondolkodni az elhangzottakon.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Számításokat kell végezni ahhoz, hogy
dönteni tudjanak.

Halász István polgármester: Nincs sok idejük, lépni kell. Megköszöni a bank
képviselőjének a részvételét. Mindenki gondolja át az elhangzottakat.

A Képviselő-testület az elhangzottakat határozathozatal nélkül tudomásul vette.

H a r m a d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

3./ Éves összefoglaló ellenőrzési jelentés elfogadása.
     Előadó: Szép Katalin jegyző
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     (Írásos előterjesztés mellékelve!)

Szép  Katalin  jegyző: Az  éves  összefoglaló  ellenőri  jelentést  a  képviselők
megkapták. A jelentést készítő belső ellenőr a mai ülésen nem tud részt venni. A
jelentést Pénzügyi Bizottság is megtárgyalta, ahol a belső ellenőr is részt vett.

Baricz László képviselő: A belső ellenőr vizsgálta a létszámokat. Nem tűnik ki a
jelentésből, hogy mit takarnak a létszámok, és mit állapítottak meg.

Halász  István  polgármester: Itt  2005-2006-ban  nem  volt  pontos  ellenőrzés.
2007. január 1. óta működik a jelenlegi rendszer.

Szép  Katalin  jegyző: A  jelentésben  foglalt  megállapítások  alapján  történt  a
tavalyi  évben  a  létszámleépítés.  A  jelentések  elkészültek.  A  pedagógus
foglalkoztatott létszámra vonatkozott az ellenőrzés.
Volt  könyvvizsgálói  ellenőrzés,  azonban  az  abban  leírtakat  nem  vették
figyelembe a 2006. évi beszámoló készítésekor.
Látta  a  belső  ellenőri  jelentéseket.  Kérte  a  belső  ellenőrt  a  mutatószámok
ellenőrzésére.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: A belső ellenőr szerényen fogalmaz a
jelentésében,  hogy  a  nem megfelelő  működésnek  véget  vetettek.  Sok  volt  a
pénzügyi szabálytalanság, normatíva visszafizetés,  ennek a következménye az
inkasszó.

Halász  István  polgármester: A  nem  tudásból,  a  nem  akarásból  adódtak  a
hiányosságok.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: A  fontos  megállapításokat,
hiányosságokat  bele  kellett  volna  foglalni  az  ellenőri  jelentésbe,  hogy  a
Képviselő-testület is tisztában legyen a tényekkel.

Baricz László képviselő: Van-e foganatja a belső ellenőri megállapításoknak?

Kovács Mihály képviselő: A pénzügyi dolgozók a hiányosságokat folyamatosan
korrigálták.

Szép Katalin jegyző: A könyvvizsgáló is elkészíti a jelentését. Az ellenőrzési
jegyzőkönyv szerint végzik a munkát.

Szabóné Hebők Anikó képviselő: Véleménye szerint ez a jelentés egy általános
tájékoztató is a belső ellenőr munkájáról.
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Halász István polgármester: Ez a rendszer egy éve működik így, előtte nem volt.

Szép Katalin jegyző: Az éves beszámoló készítésénél is kérte a belső ellenőr
segítségét. Mindig készséges, és nagy segítséget nyújt.

Halász István polgármester: Javasolja, hogy a Képviselő-testület fogadja el az
éves összefoglaló ellenőrzési jelentést.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  10  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

12/2008.(III.4.) öh.  H a t á r o z a t
Éves összefoglaló ellenőrzési jelentés 
elfogadása.

Kunbaja  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  2007.  évi  összefoglaló
ellenőrzési jelentést az előterjesztés szerint elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős: Halász István polgármester

   Szép Katalin jegyző

N e g y e d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

4./ Az önkormányzat 2008. évi költségvetésének elfogadása.
     Előadó: Halász István polgármester

     (Írásos előterjesztés mellékelve!)

Halász  István  polgármester: Nem  tartja  jónak,  hogy  ilyen  a  költségvetésük.
Magas a forráshiány. Mi ennek az oka?

Kovácsné László Laura köztisztviselő: Valóban magas a forráshiány. 43 millió
Ft  kifizetetlen  számlánk  van.  32  millió  Ft-tal  kell  hozzájárulni  a  társulásban
működtetett  iskola  működtetéséhez.  A Társulással  valamennyivel  kevesebb  a
működtetésre fordított összeg, de mégis nőtt a tavalyihoz képest.
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Halász István polgármester: Lépéseket tett, hogy az idén a logopédiát stb. nem
finanszírozza. 

Baricz László képviselő: A munkaszervezet mennyi támogatást kap?

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Nincs  minden  költséghely
kirészletezve. Nem látni, hogy Kunbajára mennyi esik. Nem látni, hogy mennyi
pénzt kap a társulás.

Havasi Sándorné tagintézmény vezető: A Kistérségi Társulástól már kérték az
adatokat, de nem közlik velük, hogy mennyit kapnak.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Felvetődhet, hogy a bácsalmási Iskola
forrásigényét  innen  pótolják.  Lehet,  hogy  Kunbaja  többel  járul  hozzá,  mint
kellene.

Baricz László képviselő: Nem adnak adatot, pedig ez nem üzleti titok.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Mennyivel  csökkentek  az  állami
normatívák? Mennyit kellett az önkormányzatnak hozzájárulásként hozzátenni?

Halász István polgármester: Egyetért, hogy nem látják a számokat. Nem látják a
bevételi oldalt.

Havasi Sándorné tagintézmény vezető: Folyamatosan kérték a számokat,  nem
kapták.

Mogyorósiné  Pálosi  Tímea tagintézmény vezető: Nem írják  le,  hogy milyen
pénzeket kapnak.

Franzné Lakner Éva képviselő: Jól érzékeli, hogy most az iskola drágább, mint a
társulás előtt?

Halász  István  polgármester: A  normatíva  csökkent  70  %-ról  53  %-ra.  Az
iskolához 30 millió Ft-ot kellett volna Társulás nélkül betenni. A kiadási oldalt
látják, de a bevételit nem.
A  Bácsalmás  Kistérségi  Többcélú  Társulás  250  millió  Ft-tal  gazdálkodik.
Kunbaja  nem  gyarmat.  Ide  pénz  nem  jut,  mindenért  fizetni  kell.  Nem  úgy
működik a Társulás, ahogy kellene.

Havasi  Sándorné  tagintézmény  vezető: Elkészítette  az  anyagot.  Volt  eltérés,
egyeztetés kellett volna. Bevitte az anyagot a Kistérséghez, akkor nem nézték
meg. Ugyan azok a régi számok kerültek bele.
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A Kistérség szervezi a gyógy-testnevelést, az úszást,  a logopédiát, de ez nem
látszik. Az úszásnál a befizetésekről, a bevételekről tájékoztatást nem kapnak.

A Kistérség biztos kap a feladatokra pénzt, de nem látnak bele.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: A Kistérségi Társulásban a községek
egyenlő feltételekkel vannak benne, ez nem egy ember döntése.

Havasi  Sándorné  tagintézmény  vezető: Tavaly  is  20  millió  Ft-tal  kellett  a
normatívát kiegészíteni. Ha nem lépnek be a társulásba, normatívától esnek el.

Halász  István  polgármester: Az  iskolában  jelenleg  121  gyerek  van,  ehhez  a
pedagógusok még mindig sokan vannak.

Ollmann  József  a  Német  Kisebbségi  Önkormányzat  elnöke: A  normatíva
csökkent, nem látják, hogy mennyi a bevétel belőle.

Halász István polgármester: Nem így kellene működni a kistérségnek.

Ollmann József a Német Kisebbségi Önkormányzat elnöke: Mielőtt beléptek a
Társulásba, azt hallották, hogy javulni fog a helyzet.
Mennyit nyertek illetve vesztettek a társulással?
A költségvetés jelenlegi formája tetszik neki. Sajnálatos, hogy az iskola és az
óvoda nem tudja a normatív támogatás összegét.

Kovácsné  László  Laura  köztisztviselő: Ismerteti  a  tagintézményekkal
kapcsolatos  bevételi  összegeket  jogcímenkénti  részletezéssel.  (melléklet
csatolva)

Kovács  Mihály  képviselő: A  pénzügyi  dolgozók  egyeztessenek  a  Kistérségi
Társulással.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Az írásos előterjesztés 3. oldalán esik
szó  a  takarékos  gazdálkodásról.  Ekkora  működési  hiány  nem  a  takarékos
gazdálkodást  tükrözi.  Ki  kell  egészíteni  a  szöveges  részt  a  megszorító
intézkedésekkel, amelyeket már eddig megtettek. A Pénzügyi Bizottság részéről
is várható még megszorító javaslat.
Kifogásolja, hogy a Családsegítő Központnál nem jelenik meg bevétel.
A 2. számú mellékletben a felhalmozási kiadásoknál szerepelnek a korábbi évek
áthúzódó fejlesztési kiadásai.
A 2/a. számú melléklet: a működési hiányt hitellel pótolják. A 14.392 eFt-tal
kapcsolatban vár magyarázatot.
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A  karbantartó  műhely  létszámát  át  kellene  gondolni,  ugyanígy  a  város  és
községgazdálkodás költséghelyen szereplő 10 főt is.
A Könyvtár és Művelődési Ház létszámáról már volt szó.
A  10.  számú  mellékletben  szerepel,  hogy  az  egészségházra  19.920  eFt-ot
kifizettek. Milyen kötelezettség a 9 millió Ft 2009. évre?

Kovácsné László Laura köztisztviselő: A 14.392 eFt hitel összeg a felhalmozási
egyensúly  megteremtése  miatt  került  megállapításra.  Az  iskola  felújítás-
bővítéssel  kapcsolatban a  9 millió  Ft  áthúzódó kiadás,  2008-ra  terveztük,  de
2009-re húzódik át.
Ismerteti  a  jelenlévőkkel  a  dologi  kiadások  2008.  évi  tervadatait
szakfeladatonkénti bontásban. (melléklet csatolva)
A 2008. január 1-i létszámadatokat figyelembe véve az 5. számú mellékletben
javítani kell a város és községgazdálkodás szakfeladathoz kapcsolódó létszámot
10 főről 12-re, és ezáltal az 5. számú mellékleten az összes létszám 29 főről 31
főre módosul.  Ezáltal az összlétszám (4. és 5. számú melléklet  létszámadatai
mindösszesen) 37 főre változik, ezt a létszámot kell  szerepeltetni  a 2. számú
mellékleten is.

Szép  Katalin  jegyző: Tájékoztatja  a  jelenlévőket,  hogy  az  elhangzottak
figyelembe vételével a rendelet-tervezet 5. §-át javítani indokolt, a költségvetés
hiányának fedezetéül a 2008. évben 114.323 eFt hitel vehető fel. A 6. § (3) és
(4) bekezdése változni fog, „6.§. (3) Az önkormányzat költségvetési szerve, a
Családsegítő Központ működési kiadásait a 4. számú melléklet tartalmazza”. 
„6.§  (4)  Az  önkormányzati  feladatok  2008.  évi  működési  és  felhalmozási
előirányzatait és létszámát – alcímenként – az 5. számú melléklet tartalmazza.”
Kéri  a  Képviselő-testületet,  hogy  a  rendelet-tervezetet  a  fenti  változások
figyelembe vételével fogadja majd el.

Barnáné dr.  Jámbor Dominika képviselő: A 13.  számú melléklet:  fejlesztésre
8.333 eFt a legkisebb tervezhető összeg. Mi ennek a magyarázata?

Szép Katalin jegyző: Központilag lakosság szám alapján kapták az adatot.

Baricz  László  képviselő: Katasztrofálisnak  tartja,  hogy  a  260  millió  Ft-os
költségvetéshez  120  millió  Ft  a  forráshiány.  Nem tudja,  hogy  bírja  el  ezt  a
költségvetés.  Kilátástalannak  ítéli  a  helyzetet.  ÖNHIKI-vel  ezt  nem  lehet
bepótolni. A megtakarításra is kaptak javaslatot, de ezt is kevésnek tartja.
Nem lát a dologi kiadások mögé. A személyi juttatás és járulék a legkomolyabb
tétel.
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Halász István polgármester: A tavalyi évben 58 millió Ft hitelt visszafizettek,
ezen kívül volt 32 millió Ft inkasszó is. Az előző ciklusban itt hűtlen kezelés
volt, útelőleget vettek fel, amit nem arra a célra fordítottak.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: A  hatalmas  működési  hiányt  az
ÖNHIKI-vel  és  a  pótelőirányzatokkal  pótoljuk.  Meg  kell  nézni,  mennyi
pótelőirányzatot kaptak tavaly. Ehhez még megszorító intézkedések is járulnak,
rendbe jöhetünk.

Baricz László képviselő: A dologi kiadások – 66 millió Ft – jelentős tétel, ezt is
felül kellene vizsgálni.

Halász  István  polgármester: A  brigádot  más  formában  kell  működtetni.
Kunbaján  az  intézményekben  5-10  emberrel  több  van,  mint  más  hasonló
községekben.

Franzné  Lakner  Éva  képviselő: Nem  lehet  a  dologi  kiadásokat  látni,  miből
állnak. Ez a költségvetés azt jelenti, hogy Családsegítő Központ jelenleg az 5
szakterülettel működhet?

Halász István polgármester:  8 millió Ft a mínusz a Családsegítő Központnál.
Nem tud már honnan pénzt elvenni.

Franzné Lakner Éva képviselő: A Családsegítő Központ marad?

Halász István polgármester: A következő ülésig marad. Tavaly az ÖNHIKI-vel
együtt 46 millió Ft lett visszaforgatva, ami nem látszik sehol.

Kovács Mihály képviselő: A Pénzügyi Bizottság is megtárgyalta a 2008. évi
költségvetést,  és  felvetődött  néhány  gondolat  a  megtakarításokra,  melyek  a
következők: (a melléklet csatolva)

- karbantartó  brigád  fenntartását  feleslegesnek  tartják.  A  karbantartó
brigádban közalkalmazottak vannak szakképzettség nélkül.  A felmerülő
munkákat vállalkozóval is elvégeztetheti az Önkormányzat.

     A város és községgazdálkodás költséghelyre át kellene tenni a fűtőt és
Mityók Jánost a karbantartó brigádból.
Javasolják  a  Képviselőtestületnek,  2  álláshely  megszüntetését,  1,5
álláshely áthelyezését.

Halász István polgármester: A környező községekben nem közalkalmazottak a
brigád  tagjai.  Ismét  lesz  közmunkaprogram,  100  %-ban  lefedezik  a  bérüket.
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Legtöbb ember nem becsüli meg a munkahelyét. 3-6 hónapos időre közhaszmú
munkára alkalmazzák őket.

Kovács  Mihály  képviselő: A  Bizottság  konyhával  kapcsolatos  javaslata  a
következő: 1 fő átkerült a Hivatalhoz, 1 fő leépítés, helyette közhasznú munkás
alkalmazása.
A  Művelődési  Ház  ½  álláshelyét  április  1-től  javasolják  megszüntetni,  a
könyvtár  ½  álláshelyét  áthelyezni  a  Kunbajai  Iskola  intézményhez  július  1.
napjával.
A Családsegítő  Központnál  is  javasolják az üres  álláshely megszüntetését.  A
nappali ellátásnál javasolják a létszámot növelni 20 főről legalább 30 főre. Ezzel
egyidejűleg a működési engedély módosítása is szükséges.
A város és községgazdálkodás költséghelyen 7 fő munkaszerződése november
30-án  lejár,  ezzel  kapcsolatos  javaslatuk,  hogy  a  munkaszerződéseket  ne
hosszabbítsák meg.

Baricz  László  képviselő: Valamilyen  programba  be  kellene  vinni  ezeket  az
embereket, ezért cserébe lemondanának a végkielégítésről. Az embereknek meg
kell érteni, hogy nincs miből fizetni.

Halblönder  József  képviselő: Az iskola  és  az  óvoda társulásban  működik.  A
tatarozást hogyan oldják meg? Ha van karbantartónk, a kistérség miért nem fizet
a karbantartásért?

Halász István polgármester: Kevés a gyerek, 10 fő csökkenés volt. A Kistérség
250 millió Ft-tal gazdálkodik, nem látjuk a számokat.
                           
Baricz László képviselő: Ha kevés a  gyereklétszám,  vizsgálják meg annak a
lehetőségét,  hogy  vannak-e  olyan  családok,  akik  nevelőszülőként
működhetnének.

Halász István polgármester: Már gondoltak erre a lehetőségre, dolgoznak rajta.

Barnáné dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: A Családsegítő  Központ  bevételei-
kiadásai nem egyeznek.

Franzné Lakner Éva képviselő: Valóban nem egyezik,  mert  nem tudta,  hogy
13,5 havi bérrel kell számolni. Patocskai Tibor bére ebben nincs benne.

Halász István polgármester: A Családsegítő Központban a szociális étkeztetés
nem működik, ezt ebből ki kell venni. Ez nem bevétel. Mindenhol sokkal jobban
működik a szociális étkeztetés, mint itt.
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Barnáné dr.  Jámbor Dominika képviselő: Az idősek nappali ellátását hány fő
veszi igénybe?

Franzné Lakner Éva képviselő: Jelenleg 20 fő, ha emelik, nő a normatíva.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Melyik az a terület, ahol normatívát
tudnának emelni?

Franzné Lakner Éva képviselő: Ha Tóthnét vissza tudnák venni, elláthatna még
6 gondozottat.

Baricz László képviselő: Ha duplájára emelnék a létszámot, nőne a normatíva is.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Működési  engedélymódosításra  is
szükség lenne.

Franzné Lakner Éva  képviselő: Le van szabályozva, hogy egy gondozónőre, 1
m²-re hány gondozott juthat.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Saját  hatáskörben  megteendő
intézkedésekről kellene dönteni.

Szép Katalin jegyző: Jogszabályi keretek között elvégzik a működési engedély
módosítását.

Kovács Mihály képviselő: A Pénzügyi Bizottság javasolja, hogy a Képviselő-
testület az étkezési hozzájárulásokról is döntsön.

Halász  István  polgármester: Megszorító  intézkedéseket  hoznak,  véleménye
szerint mindenki fizesse ki az ebédjét. 

Franzné Lakner Éva képviselő: Inkább étkezési hozzájárulás ne legyen, mint 1
dolgozó álláshelye megszűnjön.

Halász  István polgármester: Szigorítsanak,  vonatkozzon mindenkire.  Étkezési
utalvány  adható.  Évente  2,5  millió  Ft-ról  van  szó.  Mindenki  fizesse  ki  az
ebédjét. Ne adjanak étkezési utalványt.

Zámbó  András  képviselő: Van  aki  a  munkahelyét  veszíti  el,  van  akinek  az
étkezési utalványról kell lemondania.
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Havasi Sándorné tagintézmény vezető: Az iskolában 1.300.000 Ft éves szinten
az étkezési utalvány. A köztisztviselőktől is megvonják?

Mogyorósiné  Pálosi  Tímea  tagintézmény  vezető: Az  óvodában  ez  évente
720.000 Ft.

Halász István polgármester: Jövőre térjenek vissza erre a témára, nincs miből
fizetni az étkezési utalványokat.

Szép Katalin jegyző: A köztisztviselőknek jár az étkezési utalvány. Legtöbben a
konyhán étkeznek, természetbeni ellátást kapnak.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: A Pénzügyi  Bizottság  elnöke  által
javasolt megszorításokon kívül döntsenek az elhangzott egyéb javaslatokról is.

Baricz László képviselő: Milyen határidővel fogjuk az elhangzott javaslatokat
megvalósítani?

Szép Katalin jegyző: Március végét javasolja határidőnek.

Halász  István  polgármester: Javasolja,  hogy  az  elhangzott  javaslatokról  a
Képviselő-testület hozza meg határozatát.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  10  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

13/2008.(III.4.) öh. H a t á r o z a t
A Képviselő-testület 2008. évi 
takarékossági intézkedései.

1./  Kunbaja  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  közművelődési
könyvtárat  jogutódként  0,5  fő  álláshellyel  a  Bácsalmás  Kistérségi  Többcélú
Társulás Általános Iskolájához integrálja.

Határidő: 2008. július 1.
Felelős: Halász István polgármester

2./ a.)  Kunbaja  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  Polgármesteri
Hivatal  Konyha  költséghelyen  tervezett  induló  létszámkeretet  a  2008.  évi
költségvetési évben 

- intézményüzemeltetési létszám (szakács, konyhalány) 3 főben
- intézményüzemeltetési létszám (élelmezésvezető)       1 főben 

határozza meg.
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Kunbaja  Község  Önkormányzat  Képviselőtestülete  a  Polgármesteri  Hivatal
Konyha létszámkeretét 2008. március 1-től 2 főben állapítja meg.

1 fő (élelmezésvezető) belső áthelyezéssel átkerül a 751153 Önkormányzatok és
TKT-k igazgatási tevékenysége szakfeladatra.

Határidő: azonnal
Felelős: Halász István polgármester

b.)  A Képviselő-testület  a  Polgármesteri  Hivatal  Karbantartó  műhelyét
2008. március 1-i hatállyal megszünteti. 1 fő egyéb ügyintéző közalkalmazott és
1 fő fűtő átkerül a város és községgazdálkodási szakfeladatra. 2 fő foglalkozási
jogviszonyát felülvizsgálatra kerül.
A  város  és  községgazdálkodási  szakfeladaton  dolgozók  jogviszonya  a
munkaszerződés lejártát követően nem kerül meghosszabbításra.

Határidő: azonnal
Felelős: Halász István polgármester

c.)  A Képviselő-testület  a  Családsegítő  Központnál  létszámcsökkentést
rendel  el.  Megszüntet  1  fő  családgondozó  álláshelyet  költségtakarékossági
okokból,  a  költségvetési  támogatások  csökkenése  miatt  2008.  március  1-i
hatállyal.

Határidő: azonnal
Felelős: Halász István polgármester

   
d.) A megszüntetett álláshelyeket az önkormányzat legalább 5 évig nem

állítja  vissza.  A fentiekről  az  önkormányzat  a  zárszámadás  keretében  évente
beszámol.

Határidő: folyamatos
Felelős: Halász István polgármester

3./ Kunbaja község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határozott, hogy
2008. március hónaptól kezdődően intézményei, valamint a kunbajai Óvoda és a
kunbajai  Iskola  alkalmazásában  álló  közalkalmazottak  részére  az  étkezési
hozzájárulást nem biztosítja.
A juttatás felülvizsgálatára 2009. március hónapban kerül sor.
A  Képviselő-testület  kéri  a  polgármestert,  hogy  a  döntésről  az  érintetteket
értesítse.
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Határidő: azonnal
Felelős: Halász István polgármester 

4./  A  Családsegítő  Központ  működési  engedélyének  módosítása,  nappali
szociális ellátás vonatkozásában törvényes keretek között történjen. 
A feladatmutatóhoz kapcsolódó állami hozzájárulások igénylését végezzék el.
A személyi térítési díjak felülvizsgálatáról készüljön előterjesztés és rendelet-
tervezet.

Határidő: folyamatos 
                végső határidő 2008. július 31. 
Felelős: Szép Katalin jegyző

   Franzné Lakner Éva Családsegítő Központ vezetője
   Kovácsné László Laura köztisztviselő

Halász  István  polgármester: Az  elhangzottak  figyelembevételével  javasolja
elfogadni  Kunbaja  község  2008.  évi  költségvetési  rendelet-tervezetét  az
előterjesztéssel együtt.

Ezt  követően  a  Képviselőtestület  10  „igen”  szavazattal,  ellenvélemény  és
tartózkodás nélkül megalkotta az

1/2008.(III.4.) 
Az önkormányzat 2008. évi 
költségvetéséről szóló

R E N D E L E T É T

A rendelet teljes szövegét a jegyzőkönyv melléklete tartalmazza.

Halász István polgármester

Megállapította,  hogy  Kunbaja  község  Önkormányzatának  Képviselőtestülete
megalkotta Kunbaja község Önkormányzat Képviselőtestületének 1/2008.(III.4)
rendeletét az önkormányzat 2008. évi költségvetéséről.
A rendelet kihirdetésre került 2008. március 4-én.
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Ö t ö d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

5./ Bejelentések.    
     a./ Kunbaja község közösségi közlekedés fejlesztése pályázat benyújtása.
          Előadó: Halász István polgármester

Halász  István  polgármester: A  Dél-alföldi  Regionális  Fejlesztési  Tanács
pályázatot  írt  ki  a  közösségi  közlekedés  fejlesztése  támogatására.  A  kiírás
szerint önkormányzatunk jogosult beadni a pályázatot a kiírásra.
A  több  évtizede  épült  autóbuszváró  és  nyilvános  WC  elöregedett,
elhasználódott,  esztétikailag  nem illik  be  környezetébe.  Az  autóbusz  forduló
kikátyúsodott,  balesetveszélyes,  nagyobb  autóbuszok  már  nehezen  tudnak
megfordulni  a  meglévő nyomvonalon.  A településen található Dózsa  György
utcai  és  Zrínyi  utcai  közösségi  buszmegállók  szintén  elöregedtek,  javításuk,
felújításuk gazdaságtalan volna.
A település utazóközönsége és a településkép javítása érdekében javasolom a
Képviselő-testületnek, hogy a kiírásra nyújtsunk be pályázatot.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  10  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

14/2008.(III.4.) öh.  H a t á r o z a t
Kunbaja község közösségi közlekedés 
fejlesztése pályázat benyújtása.

Kunbaja község Képviselő-testülete ülésén úgy határozott,  hogy a Dél-alföldi
regionális  Fejlesztési  Tanács  által  meghirdetett  „közösségi  közlekedés
fejlesztése” támogatására pályázatot nyújt be.

A  pályázat  célja:  Kunbaja  autóbusz  forduló,  váró  és  WC  felújítási  munkái,
esőbeállók cseréi

A fejlesztés megvalósítási helye: 6435 Kunbaja Szabadság tér   hrsz: 178; 969
            Zrínyi u.            hrsz: 745
                Dózsa Gy. u.     hrsz: 1191

A fejlesztés forrás összetétele: 2008. év

Saját forrás:   2.622.349,- Ft
Támogatásból igényelt összeg:         23.601.137,- Ft
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Bruttó bekerülési költség:         26.223.486,- Ft

A Képviselő-testület a 2008. évi saját forrás összegét a 2008. évi költségvetési
rendeletében biztosítja.
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a pályázat benyújtására.

Határidő: 2008. március 10.
Felelős: Halász István polgármester

 b./ Szociális étkeztetést ellátó gépjármű beszerzése.
      Előadó: Halász István polgármester

Halász István polgármester: Önkormányzatunk támogatást  nyert  a Dél-alföldi
Regionális  Tanács  által  kiírt  pályázaton  5.995.800  Ft-ot,  mely  tartalmazza  a
gépjármű beszerzési költségeinek támogatási részét, illetve a gépjármű üzembe
helyezésének támogatási részét  91.800 Ft összegben. A 91.800 Ft támogatási
részből  csak  58.761  Ft  összeget  áll  módunkban  lehívni,  mivel  a  gépjármű
üzembe helyezési költsége a tervezettnél kevesebbe került. Ennek megfelelően a
33.039  Ft-os  támogatási  részről  le  kell  mondanunk.  Kérem  a  mellékelt
határozat-tervezet alapján a Képviselő-testület hozza meg határozatát.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  10  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

15/2008.(III.4.) öh.  H a t á r o z a t
Szociális étkeztetést ellátó gépjármű beszerzése

A  Képviselő-testület  egyhangúlag  eldöntötte,  hogy  a  Dél-alföldi  Regionális
Fejlesztési Tanács által kiírt pályázaton nyert támogatásról az alábbiak szerint
lemond:

A 030001107 L. sz. Támogatási szerződés szerint a leghátrányosabb kistérségek
felzárkóztatásának  támogatása  elnyert  5.995.800,-  Ft  támogatási  összegből
33.039 Ft támogatásról lemond, mivel a beszerzett gépjármű üzembe helyezési
költsége nem érte el a tervezett összeget.

A  Képviselő-testület  felhatalmazza  a  polgármestert  a  lemondó  nyilatkozat
aláírására.

Határidő: 2008. március 10.
Felelős: Halász István polgármester
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c./ Kunbaja község orvosi ellátásának javítása pályázat benyújtása.
     Előadó: Halász István polgármester

Halász  István  polgármester: A  Dél-alföldi  Regionális  Fejlesztési  Tanács
pályázatot írt ki az egészségügyi ellátások fejlesztése támogatására. A település
orvosi rendelőjét több alkalommal ellenőrizte az ÁNTSZ és minden alkalommal
olyan  jellegű  hiányosságokat  tárt  fel,  melyek  szükségessé  teszik  az  orvosi
rendelő bővítését, átalakítását illetve eszközparkjának, berendezéseinek cseréjét.
A rendelő bővítéséhez szükséges építési engedélyezési eljárás folyamatban van,
a pályázat benyújtásának határideje 2008. május közepe. Kérem a Képviselő-
testületet, hogy a mellékelt határozat-tervezet alapján hozza meg határozatát.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  10  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

16/2008.(III.4.) öh.  H a t á r o z a t
Kunbaja község orvosi ellátásának javítása
pályázat benyújtása

Kunbaja község Képviselő-testülete ülésén úgy határozott,  hogy a Dél-alföldi
Regionális  Fejlesztési  Tanács  által  meghirdetett  „egészségügyi  szolgáltatások
fejlesztése” támogatására pályázatot nyújt be.

A pályázat célja: Kunbaja község orvosi ellátásának javítása (orvosi rendelő 
        bővítése, felújítása) 

A fejlesztés megvalósítási helye: 6435 Kunbaja Rákóczi út 21.

A fejlesztés forrásösszetétele: 2008. év

Saját forrás: 1.882.566,-
Támogatásból igényelt összeg:         35.768.761,-
Bruttó bekerülési költség:         37.651.327,-

A Képviselőtestület a 2008. évi saját forrás összegét a 2008. évi költségvetési
rendeletében biztosítja.
A Képviselőtestület felhatalmazza a polgármestert a pályázat benyújtására.

Határidő: 2008. március 31.
Felelős: Halász István polgármester

19



d./  Előterjesztés  a  2008.  évi  nyersanyagnormáról  és  az  étkezési  térítési
díjakról.

     Előadó: Halász István polgármester
     
     (Írásos előterjesztés mellékelve!)

Halász István polgármester: Javasolja a Képviselő-testület fogadja el a 2008. évi
nyersanyagnormáról és az étkezési térítési díjakról szóló előterjesztést, és hozza
meg határozatát.

Miután  a  napirenddel  kapcsolatban  hozzászólás  nem  hangzott  el,  a
Képviselőtestület 10 „igen” szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az
alábbi határozatot hozta:

17/2008.(III.4.) öh. H a t á r o z a t
Nyersanyagnorma és étkezési térítési díj megállapítása.

Kunbaja  község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  úgy  határozott,  hogy  a
nyersanyagnorma  összegét  és  a  térítési  díjakat  az  előterjesztés  szerint  az
alábbiakban határozza meg 2008. 03. 01-jétől.

Nyersanyagnorma és étkezési térítési díj megállapítása

Étkezők Nyersa.norma Rezsi ÁFA Térítési díj
      Ft/nap 125 % 20 %      Ft/nap

Óvoda 3x-i étkezés 180   36      216
Tízórai   40     8        48
Ebéd 100   20      120
Uzsonna   40     8        48

Ált.isk. 3x-i étkezés 235    47      282
Tízórai   44     9        53
Ebéd 147   29      176
Uzsonna   44     9        53

Ált. isk. menza (csak ebéd) 147   29      176

Felnőtt ebéd 175 219   79      473
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Határidő: azonnal
Felelős: Halász István polgármester

Miután több napirendi pont nem volt, a polgármester a Képviselőtestület ülését
1735 órakor bezárta.

Kmf.

Halász István Szép Katalin
          polgármester          jegyző

Jegyzőkönyv hitelesítő:

Barnáné dr. Jámbor Dominika
képviselő
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